
Bijen in gesprek met 'oude' en nieuwe voorzitter VBBN 

Gezam 1 rlijk kunnci irnl::!rs8; 
zich sterker profileren 
door Josi Vleerning 

Er is een tijd van komen en er is een tijd van gaan 
Met ingang van januari 1993 treedt Piet Muntjewerf na 
zes jaar af als Algemeen Voorzitter van de VBBN. Op 
de Algemene Ledenvergadering van 28 maart 1992 
hebben de leden Dick Vunderink gekozen tot zijn 
opvolger. De redactie van bijen sprak met beiden. 

6 
I 

'Als VUT'er wil ik niet voor mezelf leven' 
Dick Vunderink is 61 jaar en van plan medio 1993 
gebruik te maken van de VUT-regeling. Wat bezielt 
iemand om nog voordat de VUT ingaat, zich a1 direct 
te storten in een drukke baan als voorzitter van de 
VBBN in plaats van allerlei gezellige dingen te gaan 
doen. 'Ik heb altijd gezegd als ik met de VUT ga, wil ik 
niet voor mezelf gaan leven, voor mijn bijtjes, mijn tuin, 
wat fotografie, mijn weekendhuisje. Ik wil maatschap- 
pelijk actief blijven en dingen doen waarbij ik mijn 
verstand moet gebruiken. Het voorzitterschap heb ik 
niet gezocht, het kwam eenvoudig op mijn weg, zij het 
te vroeg naar mijn zin. Het past echter volledig in het 
beeld dat ik had van mijn ambitie.' 
Op de vraag wat het lidmaatschap van de VBBN voor 
de leden betekent, antwoordt Vunderink: 'Bij sommige 
subverenigingen krijg ik de indruk dat ze niet zoveel 
boodschap hebben aan de landelijke vereniging. Voor 
hen zijn de direae belangen het enig nut; het tijdsch- 
rift bijen en de verzekering. Gemakshalve gaan ze 
voorbij aan alie vrijwilligerswerk dat door velen verricht 
wordt. Kijk naar de ontwikkelingen op het gebied van 
koninginneteelt, de drachtplanten, de kwaliteit van 
honing; indirecte belangen waar alle leden van profite- 
ren.' Voor de toekomst vewacht Vunderink offers van 
de imkers: 'De overheid trekt zich terug op het gebied 
van de imkerij, hetgeen voor de leden financiele 
consequenties kan hebben. Als we de kwaliteit van ons 
imkeren willen bevorderen, zullen we er geld in 
moeten steken en niet helemaal willen leunen op een 
overheid die terugtreedt. Het zou voortreffelijk zijn als 
de imkerij over een eigen voorlichtingscentrum kan 
beschikken, dat inhoudelijk imkers ken adviseren, lezin- 
gen kan vmorgen etc. Het b e t e k m  echter wel dat we 
bereid moeten zijn geld op tafel te leggen en natuur- 
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lijk moeten proberen andere bronnen aan te boren, 
meer op gebied van milieu en recreatie. Persoonlijk 
vind ik de contributie laag, maar vele anderen vinckn 
haar hoog. Dat we er niet aan ontkomen de discussie 
te openen over hoe we het geld in onze vereniging 
moeten organiseren, staat voor mij buiten kijf.' .. 
Grote plannen om allerlei wijzigingen door de voeren, - 

heeft Dick Vunderink vooralsnog niet. Hij wil rustig de 
tijd nemen om eens goed rond te kijken. Als prioriteit 
ziet hij de nieuwe bestuursstructuur en het verbeteren 
van de communicatie. Hij hoopt vakbekwame, actieve 
bestuurders te kunnen aantrekken. Daamaast koestert 
Vunderink de hoop in zijn voorzittersperiode tot een 
fusie van de imkersbonden te komen. Hij is van mening 
dat gezamenlijk optredende imkers zich sterker kun- 
nen profileren, 'a1 begrijp ik ook heel goed de 
gehechtheid aan het kleine, het vertrouwde. lntegratie 
in een groter geheel kan aan vertrouwde sfeer 
inboeten. Daar staat tegenover dat wat imkers bindt, I 

zich hoofdzakelijk afspeelt op het vlak van de subver- 
enigingen en daar hoeft in wezen helemaal niets te 
veranderen. Ik streef in mijn voorzittersperiode naar 
verdere samenwerking tussen de verschinende imkers- 
bonden, al staat of valt de imkerij daar niet mee.' 

Een voorzitterschap met plussen en minnen * 
Van huis uit econoom heeft Piet Muntjewerf vanaf het - 
begin van zijn voorzitterxhap het idee gehad om de 
vereniging zo rationeel mogelijk te leiden. Hij ontkwam 
er dan ook niet aan om allerlei activiteiten met arguso- 
gen te bekijken. Zo was er de afdeling Handel die 
toentertijd regematig forse verliezen l e d .  'Dat was * 
een van de eerste zorgen om te verbeteren en met de . 

nieuwe bedrijfsleider is het behoorlijk op zijn pootjes 
terechtgekomen: we hebbsn nu al drie jaar achter b 

elkaar een positief resultaat.' Bij e m  r d o d  lei- 
derschap hoorde ook een andsre Wuuiwjtructuur. 
De wisselwerking tussen het &&cbtuur 
en het Dagelijks Bestuur was niet &jd optimaal. In de 
verwachting de vereniging h t e r  en sFR&intlsr t e  kun- 
nen runnen, was een I 
noodzakelijk. 'Daar is 
verwachtte, hoewel ik denk we1 in staat te* geweest 
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om een beetje de lijn uit te zetten voor de toekomst.' 
(Noot redactie: zie bijen l(10) van november 1992, 'Uit 'Ik streef naar verdere 
de PC van de aankomend voorzitter'). 
Het bewerkstelligen van een hechtere samenwerking 

samenwerking tussen de 
tussen de VBBN en de andere imkersbonden was een verschillende imkersbonden. I 
van zijn verwachtingen. 'Een grote bereidheid om te 
komen tot een imkersorganisatie was er helaas niet. 
De verstandhouding tussen de diverse bonden is 
uitstekend, zolang ieders afgebakend terrein geac- 
cepteerd wordt en de integratie tot  een grote 
imkersorganisatie niet hardop ter sprake komt. 

, Gelukkig heeft de goede verstandhouding we1 
geresulteerd in een samenwerking in bijen. Misschien 
zal de tijd ooit rijp zijn om te praten over samengaan.' Toekomstverwachting 

Piet Muntjewerf hoopt dat de nieuwe voorzitter in 
Hoewel Muntjewerf zich nauw betrokken voelt bij de staat zal zijn om op den duur een samengaan van de 
VBBN, raakt het reilen en zeilen van de imkerij in het diverse imkersorganisaties te bewerkstelligen. 'Het is 

algmeen hem nog meer. 'Het achteruitgaan van de bij- goed om zaken gezamenlijk aan te pakken. De honing- 

enweide gaat mij verschrikkelijk aan het hart. Sedert folder is daar een prima voorbeeld van. Ik hoop ook 
1931, toen ik met imkeren ben begonnen, is de spoe- dat op gebied van koninginneteelt de nieuwe-rasvor- 

ling alsmaar dunner geworden,; niet verwonderlijk dat ming, die zo traag van de grond komt, eindelijk eens 

het aantal imkers geleidelijk afneemt. Ik vindt het een gestalte zal krijgen. Dit soort imkertechnische zaken 

beangstigende situatie, temeer daar het punt waarop moet niet bij een organisatie afgebakend worden, het 

een omslag plaatsvindt en er verbetering in het dracht- hoort in een veel breder verband thuis. Ik wens mijn 

plantenareaal zal optreden in mijn ogen nog niet opvolger veel succes met zijn lang niet gemakkelijke 

bereikt is.' taak.' 
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